
 

 

 
 
 
 
Nr. 144/2020 

 
PROCES – VERBAL 

 
 Încheiat azi, 31 august 2020, cu ocazia ședinței extraordinare a Consiliului Local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe, la care sunt prezenţi 20 membri, reprezentanții satelor 
aparţinătoare Municipiului Sfântu Gheorghe, Miklós András – sat Coşeni și Vaszi Etelka - 
sat Chilieni, lipsind: Kondor Ágota. 

Convocarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe s-a făcut în 
conformitate cu prevederile Legii nr. 55/2020 privind unele măsuri pentru prevenirea și 
combaterea efectelor pandemiei de COVID-19, prevederile HG nr. 394/2020 privind 
declararea stării de alertă și măsurile care se aplică pe durata acesteia pentru prevenirea și 
combaterea efectelor pandemiei de COVID-19, respectiv în conformitate cu prevederile 
art. 133 alin. (2) și art. 134 alin. (1) lit. a și art. 196 alin. (1) lit. b din OUG nr. 57/2019 
privind Codul administrativ prin Dispoziţia emisă de primarul Municipiului Sfântu 
Gheorghe, nr. 1033/2020. Ședința se desfășoară prin sistemul de audioconferință STS. 
 La şedinţă participă, conform legii: Antal Árpád-András primarul Municipiului 
Sfântu Gheorghe, Sztakics Éva-Judit, Toth-Birtan Csaba viceprimarii Municipiului Sfântu 
Gheorghe, Kulcsár Tünde-Ildikó, secretarul general al Municipiului Sfântu Gheorghe. 
 
 Domnul președinte de ședință KELEMEN SZILÁRD-PÉTER (lb.m/lb.r): „Bună 
dimineața. Aș începe cu prezența.” 
 Se dă citire listei consilierilor locali care răspund cu prezent. 
 (lb.m/lb.r): „Mulțumesc. Înainte de a vota Ordinea de zi, aș vrea să întreb dacă sunt 
D-uri de adăugat?” 
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.r): „Da, eu am trei propuneri la 
Diverse, și anume: D1 proiect de hotărâre privind aprobarea actualizării datelor tehnice ale 
imobilului situat în str. Victor Babeș, proprietatea publică a Municipiului Sfântu Gheorghe 
cu drept de administrare Colegiul Național ”Székely Mikó”. D3 proiect de hotărâre pentru 
modificarea HCL nr. 253/2020 privind aprobarea instituirii Programului de interes public 
local „Sprijinirea cadrelor didactice din învățământul preuniversitar de stat din Municipiul 
Sfântu Gheorghe”. D4 proiect de hotărâre pentru înfiinţarea unei grupe de educaţie 
timpurie antepreşcolară în cadrul Grădiniţei cu Program Prelungit “Árvácska” Sfântu 
Gheorghe, arondată  Şcolii Gimnaziale “Gödri Ferenc” Sfântu Gheorghe. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r): „Vreau să propun și eu un 
punct D2, care este un proiect de hotărâre privind aprobarea Fișei de proiect de investiții cu 
titlul ”Reducerea emisiilor de CO2 în Municipiul Sfântu Gheorghe prin intervenții integrate 
în domeniul mobilității urbane.” 
 Domnul președinte de ședință KELEMEN SZILÁRD-PÉTER (lb.r): „Mulțumesc 
frumos. Dorește cineva să se înscrie la Diverse? 
 Domnul consilier GHEORGHE ION (lb.r.): „Vă rog frumos, și eu aș dori... Deci 
eu am încercat să intru la comisia, la 4:45 și nu am reușit. Aș vrea să se consemneze, că 
sunt de acord cu cele două proiecte de hotărâri, care au fost votate astăzi.” 
 Domnul președinte de ședință KELEMEN SZILÁRD-PÉTER (lb.r): „Domnul 



 

 

consilier. Dacă ați fost prezent în comisia, atunci s-a consemnat acolo. Acum în plen votați 
favorabil, și atât. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul consilier GHEORGHE ION (lb.r.): „N-am putut să intru la fără unsfert și 
am intrat la fără zece.” 
 Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Am pățit-o și eu, stai liniștit.” 
 Domnul consilier GHEORGHE ION (lb.r.): „De aia zic. Și apoi zice, că am lipsit, 
că n-am vrut eu să fiu prezent la comisia culturală.” 
 Domnul președinte de ședință KELEMEN SZILÁRD-PÉTER (lb.r): „Asta e dl. 
consilier. Am înțeles.” 
 Domnul consilier GHEORGHE ION (lb.r.): „Poftim?” 
 Domnul președinte de ședință KELEMEN SZILÁRD-PÉTER (lb.r): „Am înțeles. 
Mulțumim. Vă rog să votăm despre Ordinea de zi. Vă rog să votați, dacă sunteți de acord 
cu Ordinea de zi, împreună cu D1, D2, D3, D4.” 

Domnul consilier AMBRUS ZSOMBOR: (lb.m/lb. r): „Da, de acord.” 
Domnul președinte de ședință KELEMEN SZILÁRD-PÉTER (lb.r): „Acum am 

discutat cu d-na secretar și votăm în primul rând separat despre D-uri. Deci sunteți de 
acord ca D1, D2, D3, D4 să fie incluse pe Ordinea de zi?” 

Domnul consilier AMBRUS ZSOMBOR: (lb. r): „D1-DA, D2-DA, D3-DA, D4-
DA.” 

Domnul consilier BÁLINT IOSIF (lb.r): „D1-DA, D2-DA, D3-DA, D4-DA.” 
Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „D1-mă abțin, D2-DA, D3-DA, D4-

DA.” 
Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r): „D1-DA, D2-DA, D3-DA, 

D4-DA.” 
Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m/lb.r): „Da, de acord cu propunerile 

D1, D2, D3 și D4.” 
Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m): „Sunt de acord cu 

punctele D1, D2, D3 și D4.” 
Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.r.): „De acord cu includerea D1, 

D2, D3, D4 pe Ordinea de zi.” 
Domnul consilier GHEORGHE ION (lb.r.): „Sunt de acord cu punctele care se 

vor introduce: D1, D2, D3, D4.” 
Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL: (lb.r): „Sunt de acord cu punctele D1, D2, D3, 

D4.” 
Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m): „Sunt de acord cu D1, D2, 

D3 și D4.” 
Domnul președinte de ședință KELEMEN SZILÁRD-PÉTER (lb.m): „Sunt de 

acord cu D1, D2, D3 și D4.” 
Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.m/lb.r): „Da, D1-DA, D2-DA, D3-DA, 

D4-DA.”  
Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m/lb.r): „Sunt de acord 

cu D1, D2, D3 și D4.” 
Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „De acord cu D1, D2, D3 și D4, de 

acord.” 
Doamna consilier SZÉKELY KINCSÖ: (lb.r): „D1-DA, D2-DA, D3-DA, D4-

DA.” 
Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m/lb.r): „De acord cu D1, D2, 

D3, D4.” 



 

 

Domnul consilier TISCHLER FERENC: (lb.r/lb.m): „Sunt de acord cu punctele 
D1, D2, D3 și D4.” 

Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r): „Sunt de acord cu 
introducerea punctelor D1, D2, D3 și D4.” 

Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ: (lb.r): „De acord cu introducerea D1, D2, D3 
și D4.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF: (lb.m/lb.r): „Sunt de acord cu 
introducerea punctelor D1, D2, D3 și D4.” 
 Domnul președinte de ședință KELEMEN SZILÁRD-PÉTER (lb.r): „La diverse 
nu s-a înscris nimeni, după cum am văzut. Vă rog să votați Ordinea de zi în întregime.” 

Domnul consilier AMBRUS ZSOMBOR: (lb.m/lb. r): „Da.” 
Domnul consilier BÁLINT IOSIF (lb.m/lb. r): „Da.” 
Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „Da.” 
Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r): „Da, de acord.” 
Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m/lb.r): „Da, de acord cu Ordinea de 

zi.” 
Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m): „Sunt de acord.” 
Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.r./lb.m): „De acord.” 
Domnul consilier GHEORGHE ION (lb.r.): „Da, sunt de acord cu Ordinea de zi.” 
Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL: (lb.r/lb.m): „De acord.” 
Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m): „De acord.” 
Domnul președinte de ședință KELEMEN SZILÁRD-PÉTER (lb.m):„Sunt de 

acord.” 
Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.m): „Da, sunt de acord.”  
Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m/lb.r): „Da, sunt de 

acord.” 
Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „De acord cu Ordinea de zi.” 
Doamna consilier SZÉKELY KINCSÖ: (lb.r): „Da, sunt de acord.” 
Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m/lb.r): „De acord.” 
Domnul consilier TISCHLER FERENC: (lb.m/lb.r): „De acord.” 
Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.m/lb.r): „De acord.” 
Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ: (lb.m/lb.r): „De acord.” 
Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF: (lb.m/lb.r): „Sunt de acord.”  

 Se votează cu 20 voturi pentru, în unanimitate, Ordinea de zi. 
 Domnul președinte de ședință KELEMEN SZILÁRD-PÉTER (lb.r): „Mulțumesc 
frumos. Acum aș dori să votăm despre procedura obișnuită, ceea ce înseamnă, că după ce 
se va prezenta toate punctele de pe Ordinea de, să votăm odată despre toate punctele, 
înafară de punctul 6, unde o să-l rog pe toți consilierii, ca să spună dacă este de acord, sau 
nu, cu punctele... Cu modificările de la 1 până la 20, dar despre asta o să vorbim când 
ajungem la punctul 6. Deci întreb încă odată dacă sunteți de acord cu această procedură, la 
această ședință.” 

Domnul consilier AMBRUS ZSOMBOR: (lb.m/lb. r): „Da.” 
Domnul consilier BÁLINT IOSIF (lb.m/lb. r): „Da.” 
Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „Da.” 
Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r): „De acord.” 
Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m/lb.r): „Da.” 
Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m): „Sunt de acord.” 
Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m./lb.r): „Da.” 



 

 

Domnul consilier GHEORGHE ION (lb.r.): „Da, sunt de acord cu procedura.” 
Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL: (lb.r/lb.m): „De acord.” 
Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m): „De acord.” 
Domnul președinte de ședință KELEMEN SZILÁRD-PÉTER (lb.m): „Sunt de 

acord.” 
Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.m): „Da, sunt de acord.”  
Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m/lb.r): „Da, sunt de 

acord.” 
Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Da, de acord.” 
Doamna consilier SZÉKELY KINCSÖ: (lb.m/lb.r): „Da, sunt de acord.” 
Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m/lb.r): „Da.” 
Domnul consilier TISCHLER FERENC: (lb.m/lb.r): „Da.” 
Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.m/lb.r): „Da.” 
Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ: (lb.m/lb.r): „Da.” 
Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF: (lb.m/lb.r): „Da.”  

 Se votează cu 20 voturi pentru, în unanimitate, procedura. 
 Domnul președinte de ședință KELEMEN SZILÁRD-PÉTER (lb.r/lb.m): 
„Înainte de a intra în dezbaterea ordinii de zi, doresc să vă supun atenției următoarele: – 
potrivit art. 228 din O.U.G. 57/2019 privind Codul administrativ, nu pot lua parte la 
deliberarea şi adoptarea hotărârilor consilierii care au un interes personal în problema 
supusă dezbaterii. Dacă sunt asemenea situaţii consilierii sunt obligaţi să anunţe înainte de 
începerea ședinței interesul personal pe care-l au în problema respectivă. Trecem la 
discutarea punctelor de pe Ordinea de zi.” 
 PUNCTUL I de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării 
bugetului general al Municipiului Sfântu Gheorghe pe anul 2020. Prezintă: Antal Árpád-
András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.r.): „Bună ziua. Voi prezenta, 
dacă mă auziți, proiectul de hotărâre. Bugetul general al Municipiului Sfântu Gheorghe va 
fi rectificat cu suma de 8.445.000 de lei. Având în vedere faptul că peste două luni începe 
școala, încercăm să alocăm sume pentru fiecare unitate de învățământ, pentru ca atât copiii 
cât și profesorii să poată să înceapă școala în condiții de siguranță. 4.032.650 de lei sunt 
transferate către instituțiile de învățământ din municipiu. 1,2 milioane de lei pentru 
echipamente de protecție, necesare desfășurării în condiții de prevenție a activităților 
didactice. 419.000 de lei drepturile copiilor cu cerințe educaționale speciale integrați în 
învățământul de masă. Peste 1,5 milioane de lei merg către bugetul Direcției de Asistență 
Socială. Se alocă 150.000 de lei pentru organizarea, pentru pregătirea și desfășurarea în 
bune condiții a alegerilor locale din anul 2020. Și mai sunt și alte cheltuieli, mai mici, așa 
că dacă aveți întrebări în legătură cu bugetul, vă stau la dispoziție. Vă mulțumesc.” 
 Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Stimate d-le primar, Rodica 
Pârvan sunt. Eu sunt în consiliul de administrație la Brâncuși, și am înțeles că s-a depus o 
cerere pentru extinderea rețelei de internet, pentru buna desfășurare a procesului instructiv, 
educativ. Nu știu dacă e cuprins în material și suma aceasta cerută de către Liceul 
Tehnologic Brâncuși.” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.r.): „Nu știu acum exact, încerc să 
văd. Brâncuși are tablete cu internet, echipament de protecție, dezinfectant, cheltuieli cu 
pregătirea cadrelor didactice, cost abonament pentru platforma de predare online și 
internet, bănci individuale. Acestea sunt categoriile pentru Brâncuși.” 
 Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „O să iau legătura cu 



 

 

conducerea...” 
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.r): „Dacă îmi permiteți. Suma 
de 23.680 este cost abonament internet, dar cred că din acesta se poate face și modificarea 
cerută de Brâncuși. Deci aveți acolo 23.680. Asta nu poate fi numai abonament.” 
 Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Da, da. Înseamnă că este inclus.” 
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.r): „Da.” 
 Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Mulțumim frumos.” 
 Domnul președinte de ședință KELEMEN SZILÁRD-PÉTER (lb.r): „Mulțumesc 
și eu d-lui primar pentru prezentarea punctului. Comisia de specialitate nr. I a votat în 
unanimitate acest punct, cu aviz favorabil. Dacă nu mai sunt alte întrebări, putem trece la 
punctul 2.” 
 Se votează cu 20 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 255/2020. 
 PUNCTUL II de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea alocării 
unei sume de bani în favoarea Parohiei Reformate I. Sfântu Gheorghe. Prezintă: Antal 
Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.r.): „Mulțumesc. Clădirea bisericii 
centrale este în reabilitare, este probabil cea mai valoroasă clădire a municipiului Sfântu 
Gheorghe, monument istoric. Și Parohia Reformată Sfântu Gheorghe I, a solicitat sprijin 
din partea municipalității pentru lucrările de reabilitare. Prin această hotărâre alocăm suma 
de 520.000 de lei în favoarea Parohiei Reformate Sfântu Gheorghe I în vederea continuării 
lucrărilor de reabilitare a Bisericii–Cetatea Reformată Sfântu Gheorghe.Mulțumesc.” 
 Domnul președinte de ședință KELEMEN SZILÁRD-PÉTER (lb.r): „Mulțumesc 
și eu. Dacă sunt întrebări în legătură cu acest punct? Dacă nu, putem trece la punctul nr. 3.” 
 Se votează cu 20 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 256/2020. 
 PUNCTUL III de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea vânzării, 
prin licitaţie publică deschisă cu oferte în plicuri sigilate, a unui teren situat în Municipiul 
Sfântu Gheorghe str. Kökényes f.n. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r): „Pentru acest teren s-a depus 
o solicitare de cumpărare de către un vecin, fiind un teren tangent. Vânzarea poate să aibă 
loc prin licitație publică, în acest caz cu oferte în plicuri sigilate. terenul este de 772 mp și 
evaluatorul autorizat l-a evaluat la 64 de euro/mp, adică 49.410 euro + TVA, acesta fiind 
prețul de pornire la licitație.”  
 Domnul președinte de ședință KELEMEN SZILÁRD-PÉTER (lb.r): „Mulțumesc 
frumos. Dacă nu sunt întrebări, putem trece la punctul nr. 4.” 
 Se votează cu 20 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 257/2020. 
 PUNCTUL IV de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
concesionării prin licitaţie publică unui spaţiu cu destinaţia de cabinet medical situat în 
imobilul din str. Vasile Goldiş nr. 3. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r): „Proiectul de hotărâre 
conține un studiu de oportunitate, în urma căreia se propune să se aprobe concesionarea 
prin licitație publică acestui spațiu, situat pe str. Vasile Goldiș nr. 3, proprietatea privată a 
municipiului, în suprafață totală de 40,6 mp. Licitația va avea loc, având la bază un preț de 
pornire de 12 euro/mp/an. Și va fi tot licitație cu plic închis.” 
 Domnul președinte de ședință KELEMEN SZILÁRD-PÉTER (lb.r): „Mulțumesc 
frumos pentru prezentare. Am uitat să spun, că la punctul nr. 2, comisia de specialitate nr. 
V, III și I a dat aviz favorabil. La punctul 3 comisia de specialitate nr. I, II și V a dat aviz 
favorabil. La punctul nr. 4 comisia de specialitate nr. I și V a dat aviz favorabil. 
Mulțumesc. Dacă nu sunt întrebări putem trece la punctul nr. 5.” 



 

 

 Se votează cu 20 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 258/2020. 
 PUNCTUL V de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea măsurilor 
necesare pentru stabilirea ordinii de prioritate în vederea repartizării locuinţelor cu chirie, 
construite din fondul locativ de stat şi aflate în proprietatea privată a municipiului Sfântu 
Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar.  
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r): „Proiectul de hotărâre 
prevede măsurile, care se iau în vederea repartizării locuințelor cu chirie, construite din 
fondul locativ de stat şi aflate în proprietatea privată a municipiului. Prevede publicarea 
listei solicitanților pe site, și afișarea acestora la sediul primăriei. Prevede obligația de 
reactualizare a dosarelor. În momentul de față termenul este 31.09.2020, pentru 
reactualizare. Prevede lista documentelor ce trebuie depuse în vederea obținerii unei 
locuințe în chirie. Aceste documentații, care au fost depuse se dau comisiei de evaluare, 
care este numită prin dispoziția Primarului Municipiului Sfântu Gheorghe, și comisia pe 
baza criteriilor de puctaj aprobate prin Hotărârea Consiliului Local nr. 102/2014 va 
prioritiza cererile, și după aceea lista aprobată în comisie va intra spre aprobare în 
Consiliul Local.” 
 Domnul președinte de ședință KELEMEN SZILÁRD-PÉTER (lb.r): „Mulțumesc 
frumos. Comisia de specialitate nr. I, III și V a dat aviz favorabil. Dacă nu sunt întrebări, 
putem trece la punctul nr. 6.” 
 Se votează cu 20 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 259/2020. 
 PUNCTUL VI de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
modificării și completării Strategiei integrate de dezvoltare urbană a municipiului Sfântu 
Gheorghe, aprobat prin HCL nr. 356/2017. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r): „Strategia integrată de 
dezvoltare a municipiului a fost elaborată în anul 2016, și prevedea o perspectivă de 
dezvoltare până în anul 2023. După aceea colerat cu Planul de mobilitate urbană durabilă a 
fost modificat în 2017, respectiv având cunoștință de ghidurile finale ale Programului 
Operațional Regional au avut loc aceste modificări, iar acum intervine perioada de 
programare 2021-2027. Deja prin Ordonanța de Urgență a Guvernului nr. 88/2020 s-a 
aprobat un sprijin financiar pentru pregtirea portofoliului de proiecte pentru această nouă 
perioadă de programare, și s-a instituit Programul Operațional de Asistență Tehnică 
(POAT), respectiv Programul Operațional de Investiții Mari (POID). Pentru a participa la 
aceste programe trebuie întocmită o fișă de proiecte. Și Municipiul Sfântu Gheorghe 
dorește să participe în două fișe de proiecte. Una: privind regenerarea terenului aferent 
fostelor ferme de păsări, și a doua: fișă de proiect privind un coridor de mobilitate urbană 
integrată pe baza PMUD. Aprobarea fișei va face obiectul punctului D2. Plus, ca să putem 
să depunem aceste proiecte, acestea trebuie să figureze în strategia integrată de dezvoltare. 
De asemenea vrem să participăm printr-o aplicație la European City Facility, care asigură 
bani, de asemena pentru pregătirea unor proiecte. Și în acest caz sunt două investiții, pentru 
care dorim să modificăm strategia. Este vorba de o investiție într-o modificare a urmăririi 
parcărilor prin mijloace smart, respectiv prin dezvolatrea unei rețele de colectarea selectivă 
a deșeurilor, deasemenea printr-o modalitate smart. Aceste proiecte au fost supuse 
dezbaterii publice modificarea strategiei. Dar între timp prin Compania de Investiții s-a 
lansat un program de investiții destul de vast, pentru care dorim să depunem mai multe 
fișe. Bineînțeles că nu credem, că toate pot fi finanțate din aceste fonduri, prin Compania 
Națională de Investiții, dar vrem să le depunem, să intre în prioritizare și pentru unele să 
obținem finanțare. În ședința de comisie au fost nominalizate 21+2 de poziții. Deci prima a 
fost includerea unor stăzi în lista străzilor, care vor fi modernizate în vederea organizării 



 

 

transportului public și pe acestea, e vorba de str. Jókai Mór, Țigaretei, József Attila, Horea, 
Cloșca și Crișan, respectiv drumul 121C. S-a mai propus în comisie renunțarea la punctul 
88 care se referea la modernizarea hotelului Bodoc, cu care avem alte planuri, respectiv au 
fost propuse 21 de investiții punctuale, cărora nu cred că trebuie să le dau citire, am înțeles 
că dl. președinte de ședință le va supune pe toate, individual votului dumneavoatră. Acestea 
sunt propunerile de modificare la Strategia integrată de dezvoltare a municipiului Sfântu 
Gheorghe.” 
 Domnul președinte de ședință KELEMEN SZILÁRD-PÉTER (lb.r): „Mulțumesc 
frumos pentru prezentare. Dacă nu are nimeni întrebări putem trece la punctul nr. D1.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, 3 consilieri se abțin (Bálint Iosif, Cochior Andrei, 
Kolcza István de la modificări. 
 Se votează cu 20 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 260/2020. 
 PUNCTUL D1 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
actualizării datelor tehnice ale imobilului situat în str. Victor Babeș, proprietatea publică a 
Municipiului Sfântu Gheorghe cu drept de administrare Colegiul Național ”Székely Mikó”. 
Prezintă: Sztakics Éva-Judit, viceprimar. 
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.r): „Este vorba de actualizarea 
datelor CF pentru imobilul, care formează proprietatea publică a municipiului și în 
administrarea Colegiului Național ”Székely Mikó”. Scriptic suprafața terenului era de 1630 
mp, iar măsurat este 1598. Astfel se impune rectificarea datelor din cartea funciară. Trebuie 
să menționez, că probabil aceste 15 mp sunt în drum, în str. Victor Babeș, deci nu este 
vorba despre o altă proprietate, tot domeniul public al municipiului este, toate vecinătățile 
al blocului aferent de fapt. Mulțumesc.” 
 Domnul președinte de ședință KELEMEN SZILÁRD-PÉTER (lb.r): „Mulțumesc 
și eu. Dacă nu are nimeni întrebări putem trece la punctul nr. D2.” 
 Se votează cu 98 voturi pentru, 1 consilier se abține (Cochior Andrei), 
HOTĂRÂREA NR. 261/2020. 
 PUNCTUL D2 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea Fișei de 
proiect de investiții cu titlul ”Reducerea emisiilor de CO2 în Municipiul Sfântu Gheorghe 
prin intervenții integrate în domeniul mobilității urbane. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r): „La prezentarea punctului 6 
am atins și această problematică. Este vorba de o fișă de proiect de investiție, care se va 
depune pentru a participa în Programul Operațional de Asistență Tehnică, și conține 
investiții care sunt parte a realizării unui coridor de mobilitate urbană integrată. Acestea 
sunt în continuarea investițiilor care au fost finanțate, sau vor fi finanțate, fiindcă avem 
deja încheiate contracte de finanțare prin Programul Operațional Regional pe peioada de 
programare 2014-2020 și vizează tot măsuri de reducerea emisiilor, gazelor cu efect de 
seră, prin măsuri de dezvolatre a sistemului de transport public al spațiilor amenajate 
pentru pietoni și bicicliști, și măsuri care descurajează utilizarea măsurilor personale. Mai 
concret se va solicita bani pentru pregătirea proiectelor de achiziția a încă 12 autobuze 
ecologice, extinderea depoului, care se va construi, extinderea sistemului de supraveghere, 
respectiv extinderea stațiilor de autobuz în dealungul liniilor noi, care se vor realiza, 
modernizarea încă, cam zece kilometri de căi de rulare în străzi în care va circula 
transportul public, pentru opt kilometri de trotuare, circa șase kilometri de piste de 
biciclete, respectiv realizarea unui shared space în centrul orașului.” 
 Domnul președinte de ședință KELEMEN SZILÁRD-PÉTER (lb.r): „Mulțumesc 
frumos pentru prezentare. Dacă nu are nimeni întrebări putem trece la punctul nr. D3.” 



 

 

 Se votează cu 20 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 262/2020. 
 PUNCTUL D3 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind modificarea HCL 
nr. 253/2020 privind aprobarea instituirii Programului de interes public local „Sprijinirea 
cadrelor didactice din învățământul preuniversitar de stat din Municipiul Sfântu 
Gheorghe”. Prezintă: Sztakics Éva-Judit, viceprimar. 
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.r): „Se propune modificarea 
titlului programului Sprijinirea cadrelor didactice din învățământul preuniversitar de stat, 
în: Achiziționarea echipamentelor de protecție necesare desfășurării în condiții de prevenție 
a activității didactice aferente anului școlar 2020/2021 în contextul riscului de infecție cu 
coronavirus SARS-CoV-2. Respectiv sunt două modificări minore la regulament. Primul: 
la articolul 4, în care se stipulează ca fiecare beneficiar va primi o sumă în valoare până la 
1500 de lei, deci ”până la” este modificarea. Respectiv la articolul 14: sumele acordate în 
baza prezentului regulament vor fi virate către beneficiar, deci ”vor fi virate” este 
modificarea propusă. Mulțumesc.” 
 Domnul președinte de ședință KELEMEN SZILÁRD-PÉTER (lb.r): „Mulțumesc 
și eu. Dacă nu sunt întrebări... Punctul D4.” 
 Se votează cu 20 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 263/2020. 
 PUNCTUL D4 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre pentru înfiinţarea unei 
grupe de educaţie timpurie antepreşcolară în cadrul Grădiniţei cu Program Prelungit 
“Árvácska” Sfântu Gheorghe, arondată Şcolii Gimnaziale “Gödri Ferenc” Sfântu 
Gheorghe. Prezintă: Sztakics Éva-Judit, viceprimar. 
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.r): „La Grădiniţa cu Program 
Prelungit “Árvácska”, arondată Şcolii Gimnaziale “Gödri Ferenc” se propune înființarea 
unei noi grupe antepreșcolare, și înființarea unui post didactic și a două posturi nedidactice, 
finanțate din bugetul local. Asta va fi a șaselea grupă antepreșcolară, la fel și la școala 
”Ady Endre”, Grădinița ”Napsugár” funcționează tot șase grupe antepreșcolare. Deci 
interesul părinților pentru creșele din municipiu este intensiv crescătoare. Mulțumesc.” 
 Domnul președinte de ședință KELEMEN SZILÁRD-PÉTER (lb.r): „Mulțumesc. 
Dacă nu sunt întrebări la punctul D4 putem să începem să votăm toate punctele. Vreau să 
atrag atenția tuturor consilierilor, că la punctul nr. 6, vă rog frumos, să subliniați, că înafară 
că susțineți punctul 6, susțineți și modificarea, punctele de la 1 până la 20, asta e important. 
O clipă vă rog, să discut puțin cu d-na secretar despre acest punct. Am revenit. Mulțumesc 
pentru răbdare. Deci decizia este că votăm despre punctele 1, 2, 3, 4, 5. La punctul nr. 6 în 
primul rând o să votăm despre modificări, după care votăm despre tot punctul 6, și 
bineînțeles și despre D-uri. Deci vă rog frumos să începem să votăm despre punctul 1, 2, 3, 
4, 5, D1, D2, D3, D4, după care separat votăm despre punctul 6. Dl. Ambrus Zsombor.” 
 Se votează cu 20 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 264/2020. 

Domnul consilier AMBRUS ZSOMBOR: (lb.r): „Bună ziua. Punctul 1-DA, 2-DA, 
3-DA, 4-DA, 5-DA, modificările la 6-DA, 6-DA, D1-DA, D2-A, D3-DA, D4-DA.” 

Domnul consilier BÁLINT IOSIF: (lb.r): „1-DA, 2-DA, 3-DA, 4-DA, 5-DA, D1-
DA, D2-DA, D3- DA, D4- DA. Deci votăm separat despre 6?” 

Domnul președinte de ședință KELEMEN SZILÁRD-PÉTER (lb.r): „La punctul 
nr. 6 sunteți de acord cu modificările?” 

Domnul consilier BÁLINT IOSIF: (lb.r): „Mă abțin la modificări, dar sunt de 
acord cu proiectul.” 

Domnul președinte de ședință KELEMEN SZILÁRD-PÉTER (lb.r): „Deci dl. 
consilier se abține la modificări, dar susține tot punctul. Mulțumesc. Dl. consilier Cochior 
Andrei.” 



 

 

Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „Punctul 1-DA, 2-DA, 3-DA, 4-
DA, 5-DA, proiectul 6-DA, dar mă abțin de la modificări, D1 - MĂ ABȚIN, D2-DA, D3-
DA, D4-DA.” 

Domnul președinte de ședință KELEMEN SZILÁRD-PÉTER (lb.r): „Încă odată 
subliniez, că acum votăm despre punctul 1, 2, 3, 4, 5, și despre modificări, după care 
revenim și votăm separat despre punctul nr. 6, unde subliniem, că susținem modificările de 
la 1 până la 20. Mulțumesc. Dl. consilier Comăneci Liviu Vasile.”  

Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE: (lb.r): „1-DA, 2-DA, 3-DA, 4-
DA, 5-DA, D1-DA, D2-A, D3-DA, D4-DA, cu modificările sunt de acord.” 

Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.r): „Proiectul de hotărâre nr. 1-DA, 2-
DA, 3-DA, 4-DA, 5-DA, la punctul 6 sunt de acord și cu modificările, sunt de acord și cu 
proiectul de hotărâre nr. 6, D1-DA, D2-DA, D3- DA, D4- DA.” 

Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m): „1-DA, 2-DA, 3-DA, 4-
DA, 5-DA, la punctul 6 sunt de acord și cu modificările, D1-DA, D2-DA, D3- DA, D4- 
DA.” 

Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ: (lb.r): „Sunt de acord cu punctele 1, 
2, 3, 4, 5. Sunt de acord cu modificările de la punctul 6, sunt de acord cu punctul 6. Sunt de 
acord cu punctele D1, D2, D3 și D4.” 

Domnul consilier GHEORGHE ION (lb.r.): „Sunt de acord cu proiectul de 
hotărâre 1, 2, 3, 4, 5, modificările aduse la punctul 6, de la 1-20. Sunt de acord cu proiectul 
de hotărâre D1, D2, D3, D4.” 

Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL: (lb.r): „Sunt de acord cu punctul 1, 2, 3, 4, 5, 6 
cu modificări, D1, D2, D3, D4.” 

Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m): „Sunt de acord cu punctul 
1, 2, 3, 4, 5, 6 împreună cu modificări, D1, D2, D3, D4.” 

Domnul președinte de ședință KELEMEN SZILÁRD-PÉTER: (lb.r): „Sunt de 
acord cu punctul 1, 2, 3, 4, 5, cu modificările, cu D1, D2, D3, D4.” 

Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN: (lb.r): „1-DA, 2-DA, 3-DA, 4-DA, 5-DA, 6 
abținere la modificări, D1-DA, D2-DA, D3- DA, D4- DA.” 

Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA–PIROSKA: (lb.r): „Sunt de acord cu 
proiectul de hotărâre nr. 1-DA, 2-DA, 3-DA, 4-DA, 5-DA, 6-cu modificările propuse, D1-
DA, D2-DA, D3- DA, D4- DA.” 

Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Da, sunt de acord cu 1, 2, 3, 4, 5, 
modificările la 6, D1, D2, D3, D4. Mulțumesc.” 

Doamna consilier SZÉKELY KINCSÖ: (lb.r): „Sunt de acord cu 1, 2, 3, 4, 5. Sunt 
de acord cu modificările propuse la punctul 6, sunt de acord și cu 6 în totalitate. Sunt de 
acord cu D1, D2, D3 și D4. 

Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT: (lb.r): „Sunt de acord cu punctele 
1, 2, 3, 4, 5, modificările la 6, punctul 6. Sunt de acord D1, D2, D3 și D4.” 

Domnul consilier TISCHLER FERENC: (lb.r): „De acord cu 1, 2, 3, 4, 5. De 
acord cu modificările la punctul 6, de acord punctul 6. De acord cu D1, D2, D3, D4.” 

Domnul viceprimar TOTH BIRTAN CSABA: (lb.r): „De acord cu 1, 2, 3, 4, 5. De 
acord cu modificările de la punctul 6, de acord cu punctul 6. De acord cu punctul D1, D2, 
D3, D4. O singură mențiune: la punctul 6 la modificări ați menționat 20 de puncte, aici este 
vorba de 22 de puncte, din care una este ștergerea punctului referitor la hotelul Bodoc, 
respectiv introducerea în loc a unuia nou.” 

Domnul președinte de ședință KELEMEN SZILÁRD-PÉTER: (lb.r): „Am 
înțeles. O să votăm după ce se termină acest rând, o să votăm numai despre punctul 6, 



 

 

acesta este cerința d-nei secretar. Dl. consilier Vajna László.” 
Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ: (lb.r): „Sunt de acord cu punctele D1, D2, 

D3, D4, respectiv cu punctele 1, 2, 3, 4 și 5, precum și cu modificările de la punctul 6 și 
punctul 6 în totalitate.” 

Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF: (lb.r): „Sunt de acord cu punctul 1, sunt 
de acord cu punctul 2, 3, 4, 5. Sunt de acord cu modificările de la punctul 6. Sunt de acord 
cu punctul 6 în întregime și sunt de acord cu punctul D1, D2, D3, D4.”  

Domnul președinte de ședință KELEMEN SZILÁRD-PÉTER: (lb.r): 
„Mulțumesc frumos. Și atunci reluăm și votăm încă odată numai despre punctul 6, pentru 
că au fost anumite persoane care a votat despre modificare și despre punct, și ca să fie clar, 
acum votăm încă odată despre punctul 6. Dl. consilier Ambrus Zsombor.”  

Domnul consilier AMBRUS ZSOMBOR: (lb.r): „Sunt de acord cu modificările și 
sunt de acord cu proiectul de hotărâre.” 

Domnul consilier BÁLINT IOSIF: (lb.r): „Mă abțin la modificări, sunt de acord cu 
proiectul.” 

Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „Mă abțin de la modificări, sunt de 
acord cu proiect.” 

Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE: (lb.r): „Sunt de acord cu 
modificările și sunt de acord cu proiectul.” 

Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.r): „Sunt de acord cu modificările și 
sunt de acord cu proiectul.” 

Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m): „Sunt de acord cu 
modificările și sunt de acord cu proiectul de hotărâre.” 

Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ: (lb.r): „Sunt de acord cu 
modificările, sunt de acord cu punctul 6, de asemenea.” 

Domnul consilier GHEORGHE ION (lb.r.): „Da, sunt de acord cu modificările, și 
sunt de acord cu proiectul de hotărâre nr. 6.” 

Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL: (lb.r): „Sunt de acord punctul 6 în întregime.” 
Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m): „Sunt de acord cu 

modificările și sunt de acord cu proiectul de hotărâre.” 
Domnul președinte de ședință KELEMEN SZILÁRD-PÉTER: (lb.r): „Sunt de 

acord cu modificările și cu punctul 6.” 
Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN: (lb.r): „Mă abțin de la modificări și sunt de 

acord cu hotărârea nr. 6.” 
Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA–PIROSKA: (lb.r): „Sunt de acord cu 

cu modificările propuse la punctul 6, și sunt de acord și cu proiectul de hotărâre.” 
Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Da, de acord cu punctul 6 și 

modificările.” 
Doamna consilier SZÉKELY KINCSÖ: (lb.r): „Sunt de acord cu modificările 

propuse, și sunt de acord și cu punctul 6.” 
Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT: (lb.m): „Sunt de acord și cu 

modificările, și cu proiectul de hotărâre nr. 6.” 
Domnul consilier TISCHLER FERENC: (lb.m): „Sunt de acord și cu 

modificările, și sunt de acord cu proiectul de hotărâre nr. 6.” 
Domnul viceprimar TOTH BIRTAN CSABA: (lb.m): „Sunt de acord și cu 

modificările la 6, și cu proiectul de hotărâre în întregime.” 
Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ: (lb.m): „După cum am spus, sunt de acord și 

cu modificările la 6, respectiv cu proiectul de hotărâre.” 



 

 

Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF: (lb.r/lb.m): „Sunt de acord cu 
modificările, și cu proiectul de hotărâre nr. 6.” 

Domnul președinte de ședință KELEMEN SZILÁRD-PÉTER: (lb.r/lb.m): 
„Mulțumesc frumos. Nu s-a înscris nimeni la Diverse. Cu acest punct, și acest vot am 
terminat ședința extraordinară de astăzi. Vă doresc o săptămână frumoasă.” 
 
 Prezentul Proces-verbal s-a încheiat într-un singur exemplar, care se păstrează la 
dosarul ședinței, în arhiva Primăriei Municipiului Sfântu Gheorghe, județul Covasna şi a 
fost adoptat în cadrul ședinței extraordinare a Consiliului Local din data de 21 octombrie 
2020. 
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